

ဦးရွှေမန်းနှင့် ခရိုနီများကိုယ်ရေး သံရုံးမှ မှတ်တမ်းတင်

သတင်းရင်းမြစ် > ကိုပိုင်း
သောကြာနေ့၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက် ၂၀၁၁ ခုနှစ် ၂၁ နာရီ ၅၈ မိနစ်

၂၀၀၇ ခု နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်စွဲဖြင့် ရန်ကုန် အမေရိကန်သံရုံးမှ ဝါရှင်တန် နိုင်ငံခြားရေးဌာနသို့ ပို့သည့် ကြေးနန်းတစ်ခုတွင် မက်စီဒိုနီယာကုမ္ပဏီပိုင်ရှင် ဦးဇော်ဇော်က ထိပ်သီးဗိုလ်ချုပ်များထံမှ မျက်နှာသာပေးမှုလိုချင်သဖြင့် အစိုးရ၏ စီမံကိန်းများကို အခမဲ့လုပ်ဆောင်ပေးလေ့ရှိသည်ဟု ပါရှိသည်။

အခြား ခရိုနီတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဗိုလ်ချုပ်များ၏ မျက်နှာသာပိုရသူ ထူးထူးထူးထူးကုမ္ပဏီပိုင်ရှင် ဦးတေဇကို ပြိုင်ဆိုင်နေသော်လည်း "ဗိုလ်ချုပ်တွေက တေဇကို မျက်နှာသာပေးပေးမယ့် ဇော်ဇော်ကိုလည်း အရေးကြီးတဲ့ နေပြည်တော်စီမံကိန်း လမ်းဖောက်လုပ်ရေး စာချုပ်တွေပေးပါတယ်" ဟု သံအရာရှိက သိရှိရချက်ကို ဖော်ပြထားသည်။

ဗိုလ်ချုပ်များသည် ခရိုနီများကို နိုင်ငံတော်စီမံကိန်းများတွင် အခမဲ့ ခိုင်းစေကြပြီး အပြန်အလှန်အားဖြင့် ကားတင်သွင်းခွင့်၊ မြေယာဝယ်ယူခွင့်၊ တွင်းထွက်လုပ်ငန်း၊ သစ်လုပ်ငန်းများအတွက် ပါမစ်များ ပြန်ချပေးလေ့ရှိကြောင်း ဝီကီလီမှ ပေါက်ကြားလာသော အမေရိကန်ကြေးနန်းများတွင် ပါရှိသည်။

သို့သော် နေပြည်တော် စီမံကိန်းတွင် လုပ်ကိုင်ပေးသဖြင့် အပြန်အလှန်အားဖြင့် ဦးတေဇနှင့် စီတီပင်လောတို့က တစ်လျှင် ဒေါ်လာ ၁၈၀,၀၀၀ တန် ကား ၁၅ စီးစီ တင်သွင်းခွင့်ရခဲ့သော်လည်း ဦးဇော်ဇော်မှာ ၁၀ စီးစာ ပါမစ်သာရသည်ဟု ကြေးနန်းတွင် ပါရှိသည်။ သို့သော် ရန်ကုန်မြို့တွင် ကိုယ်ပိုင် အိမ်ယာစီမံကိန်းများ တည်ဆောက်ရန် မြေကွက်များ ရရှိသည်ဟုဆိုသည်။

ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်း မောင်အေးနှင့် နီးစပ်သွားသူ ဦးဇော်ဇော်သည် သူ၏ စီးပွားရေးကို ၁၉၉၄ ခု မတိုင်မီ ဂျပန်နိုင်ငံတွင် နေထိုင်စဉ် တပတ်ရစ် ကားနှင့် ဆိုင်ကယ်များကို မြန်မာနိုင်ငံသို့ တင်ပို့ခြင်းဖြင့် စတင်ခဲ့သည်ဟု အမေရိကန်သံရုံး ကြေးနန်းတွင် ပါရှိသည်။

မက်စီဒိုနီယာကုမ္ပဏီကို ၁၉၉၅ ခုတွင် ထူထောင်ပြီးနောက် ထိပ်တန်းဗိုလ်ချုပ်များဖြင့် နီးစပ်လာသူ ဦးဇော်ဇော်သည် သစ်တင်ပို့သည့်လုပ်ငန်း၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လာပြီး ကချင်ပြည်နယ် ဖါးကန်း-လုံးခင်းတွင် ဧက ၅၀၀ ကျယ် ကျောက်စိမ်းမိုင်းတခု လုပ်ခွင့်ရထားပြီဟု သံရုံးအရာရှိက သိရှိရချက်ကို ကြေးနန်းအတွင်း ရေးထားသည်။

မြန်မာဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် MFF လက်ရှိ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်သည် ယခုအခါ အငြိမ်းစားယူသွားပြီဖြစ်သော ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေ၏ မြေးဖြစ်သူ နေရွှေသွေးနှင့် ရင်းနှီးသူဖြစ်ပြီး လူ ၁,၀၀၀ ခန့်တက်ရောက်သည့် နေရွှေသွေး၏ ၁၆ နှစ် ပြည့် မွေးနေ့ကို ဆီဒုံးနား ဟိုတယ်တွင် ၂၀၀၇ ဇွန်လက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅,၀၀၀ ကုန်ကျခံ ကျင်းပပေးခဲ့သည်ဟု သံရုံးအရာရှိက သိရှိရချက်ကို ပြန်လည်ရေးသားထားသည်။

၂၀၀၇ ခု နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်စွဲဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ အမေရိကန်သံရုံးက ဝါရှင်တန်မြို့ အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးပို့သည့် ကြေးနန်းစာတွင် ဦးတေဇနှင့် စီတီပင်လော တို့သည် စစ်အစိုးရ၏ မျက်နှာပေးခြင်းကို ခံနေရသည်နှင့် တပြိုင်နက် ဦးဇော်ဇော်သည်လည်း တက်သစ်စ ခရိုနီတယောက်ဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြပါရှိသည်။